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Arbeidet fortsetter i
Stordalstunnelen
Ernst Lunde (f.v.), Fetter Vikene og Anders Overa arbei-
der pa spreng for at Stordalstunnelen skal sta ferdig til
juni 1998, men tok seg tid til a posere for fotografen.
Tunnelen vil koste 85,5 millioner kroner. De samlede

kostadene for hele prosjektet vil ligge pa 117 millioner
kroner. Rassikring av denne strekninga pa riksveg 650
bar vaert en oppgave med hoy prioritet for savel
naeringslivet som politikerne i kommunen.
(Foto: Helge Bredeli Kanck)
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Lasse Hjermann har sluttet
Som seg hor og bor viser
Vegvesenet at vi setter pris
pa gode samarbeidspartne-
re. En slik god partner var
tidligere samferdselssjef i
More og Romsdal, Lasse
Hjermann. Etter naermere
40 ar, som fylkeskommu-
nens fremste «vegmann»,
trakk han seg tilbake 1. juni
i ar. Lasse Hjermann har vaert med a kjempet gjennom
mange samferdselsprosjekt. Et av de nyere prosjektene,
som enna er pa «bedding», er den nye trafikkterminalen
pa Devoldholmen i Kristiansund. Som den gode spokefu-
glen vegsjefen er, overrakte han den avgatte samferdsels-
sjefen ei fin tegning av den framtidige terminalen, med
fig. navneforslag, «Lasse Hjermanns Plass». Stikk den!
(Foto; Wiggo Kanck)

Rovbrua pa fv 325

Kjell Hegdalstrand
hedret
Kjell Hegdalstrand er hedret med H.M.Kongens fortje-
nestemedalje i gull for sin virksomhet som samler av
Vegvesenets historier. Det var fylkesmann i Hedmark,
Sigbjorn Johnsen, som overrakte medaljen.

Hegdalstrand tok selv initiativet til det som i dag
kalles Vegvesenets minnesamling. Den omfatter de 240
intervjuene han har gjort med personer som har sitt
virke innen Statens vegvesen, samt intervjuer med an-
satte innen vegetaten i de andre nordiske landene.
Minnesamlingen oppbevares i dag ved Norsk veg-
museum. Den har gitt grunnlag for 11 radioprogram-
mer, tre filmer og har resultert i 14 boker fra
Hegdalstrands hand.

Kjell Hegdalstrand, som opprinnelig kommer fra
Molde, er na tilknyttet Statens vegvesen Hedmark. I
mars i ar kunne han se tilbake pa 50 ars virke i etaten.
(Foto: Statens vegvesen Hedmark)

Ny samferdselsminister
legger vekt pa
rasfiarlige strek

Tilstanden pa brue-
ne vare er ikke den

beste overa It, det-

te skiltet star pa
Rovbrua i Surna-

dal. (Foto: Halgeir
Brudeseth)

ninger
Odd Einar Dorum, var nye samferdselsminister er pa
plass. Han er 54 ar gammel, utdannet cand. mag. og
sosionom. De siste arene har han jobbet i Oslo
Bymisjon og han har ledet Venstres bystyregruppe i
Oslo. Odd Einar Dorum er tidligere Venstreformann og
var Stortingsrepresentant fra 1977 til 1981. Han ble
ogsa valgt inn pa Stortinget na i host.

Til dagsavisen Arbeiderbladet sier Dorum at
«Gardermoen er jobb nummer en». Han vil gi Stor
tinget en redegjorelse om Gardermoen sa raskt som
mulig. Nar det gjelder vegsektoren, skal det legges
vekt pa rasfariige strekninger og det sekundaere
riks- og fylkesvegnettet.

Hva vil dette bety for oss... kan vi ane «bedre» tider?
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Kuiturminneciret

Da jeg fylte 50 ar fikk jeg Knut Hamsun's samlede verker. I host gikk det en
TV-serie cm Knut Hamsuns liv. Disse to forholdene har fatt meg til a tenke litt
pa den store dikterens historic.

Som innledning til «Markens Gr0de» skriver Knut Hamsun:
«Den lange, lange sti over myrene og ind i skogene hvem har trakket op
den? Manden, mennesket, den forste som var her. Det var ingen sti for ham.
Siden fulgte et og andet dyr de svake spor over moer og myrer og gjorde
dem tydeligere, og siden igjen begyndte en og anden lap a snuse stien op og
ga den nar han skulde fra fjaeld til fjaeld og se til sin ren. Slik blev stien til
gjennem den store almenning som ingen eiet, det herrelose land.»

For Hamsun ble en anerkjent dikter levde han et omflakkende liv. Han var
kremmer, lensmannsbetjent, trikkeforer, huslserer og mye annet. Ogsa vegar-
beider. Fra sine mange erfaringskilder hentet
Hamsun inspirasjon til sine romaner og til sitt en- ^ •-
gasjement. Hans periode med vegarbeid og byg-
ging av landet kan senere spores i mange av bans

Veger og vegbygging har lange tradisjoner i
vart land. Den eldste vegen jeg kjenner til finnes i
oykommunen Traena utenfor Helgelandskysten.
Der bygde fangstfolk for ca. 5000 ar siden en stein-
lagt veg over et myromrade. Dette for a kunne ga IS.
tort opp fra batstoene til boplassen. i Snorre kan vi » '
ogsa lese om imponerende vegbygging. Olav den ,
hellige var «pa r0mmen» i 1028 fra Sunnmore til
Sverige. Da han kom til den mektige Skjaersura i
Valldal mente bondene at ferden vil stoppe opp. Men etter forskjellige ma-
giske tegn, klarte 20 mann a flytte steiner som ikke hundre mann hadde rort
av flekken for. Vegen ble rydda gjennom ura til middag, slik at den ble farbar
for bade folk og klovhest like godt som pa slette vollen.

Senere er det bygd mange flotte veger og bruer.
1997 er kulturminnearet. Et ar med fokus pa minnesmerker fra tidligere

tider. Vi har tatt ut Trollstigvegen som vSrt spesielle kulturminne. Vegen sto
ferdig i 1936, og er en vegperle i et dramatisk landskap. Denne perlen star
der som et monument over dristighet og dyktighet. Vel sa viktig som bygg-
verket er imidlertid menneskene som skapte vegen, og hva de har betydd for
sin ettertid. Bade for oss i Vegvesenet og for alle som bor i More og Romsdal.
Gjennom sin kunnskap og erfaring har de preget var navaerende hverdag.

Knut Hamsun tok sine oppievelser som vegarbeider med seg inn i sine
diktverk. Pa samme mate tok beslutningstakere, vegarbeidere og ingeniorer
erfaringer fra Trollstigen med seg i utbyggingen av landet i flere tiar.

Kulturminnearet handler derfor ikke bare om byggverk. Kulturminnearet
handier egentlig mer om menneskene bak byggverkene og deres betydning
for utvikling av var kultur.

Derfor vil vi ga i spissen for a fa laget et skikkelig minnesmerke pa toppen
av Trollstigen. Minnesmerket skai hedre menneskene som sto for gjennom-
foringen av Trollstigvegen. Vi haper pa a fa dette til i naert samarbeid med
kommuner, fylkeskommune og en rekke andre interessenter.

La oss derfor ha som mSI at vi skai ha dette minnesmerket pli plass om en
to-tre ari Med det onsker jeg alle en riktig God Jul og et Godt Nyttar.
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Motet med storhavet er spesielt. Du fi en
folelse av romslighet. Du moter det ipne
mm.

Fiskerkona winner oss om

en svunnen tid

De gamie betongvegene
viderefores ut av vaeret.

Forst til vitren er stedsforny
elsen fullfort. Mange gamIe
elementer viderefores i for

nyelsen.

rii
Tekst: Wiggo Kanck

Foto: Reidun Nordii og Wiggo Kanck

- Kail for all del ikke stedsfornyelsen for rundkjo-
ring. Dette dreier seg om en fornyelse mot havet -
en invitt til en ny opplevelse av fiskevaeret Veid-
holmen pa nordmorskysten. Samarbeidet mellom
Smola kommune og Statens vegvesen haper vi skal
forsterke opplevelsen for alle som tar turen ut til
storhavet, sier faggruppeleder Harald Dragset ved
Kristiansund trafikkstasjon.

Like f0r du kommer inn i selve i

fiskevaeret, inviteres du til «en pust
i bakken». Her er det nok plass til
bilen. Eller turistbussen, for den
saks skyld. Sittegrupper midt i riks-
vegkrysset - naermest ei rundkjo-
ring - og langs betongveggen som
verner vaeret mot store brottsjoer,
gir deg god aniedning til a hvile
mens du gir tankene fritt spillerom.
Du far straks en folelse av romslig-
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bet, mens du lar blikket gli over ho-
risonten mot havflata som toner ut

i det uendelige.
Planleggerne bar sa absolutt

tatt vare pa fiskevaerets opprinne-
lige elementer. I vegen er det brukt
betong som dekke - akkurat som
da klippfisken ble buksert i tunge
tre-trillebarer langs etter smale
betongveger fra klippfiskbergene
og inn i vaeret. De samme betong-

stiene forer pa nytt den fastboende
eller besokende inn i bebyggelsen -
til gamIe trebygninger, samie ve-
ger, fiskerkona, fiskebaten, brygga
- til et sted full av fiskerbistorie.

Men enna star mye igjen. Det
skal plantes og saes. Flere sittegrup
per skal pa plass. Lys skal monteres.
Det skal settes opp ei orienterings-
tavle med kart over Veidbolmen.

Spesielt utformede leskur skal opp.

- Dette er et eksempel pa godt
samarbeid mellom vegvesen og
kommune. Gjennom denne sam-
kjoringa bar vi fatt mye for peng-
ene. Totalt skal det investeres

500 000 kroner, 265 000 vegvesen-
kroner og 135 000 kommunale kro
ner, for aniegget star ferdig neste
var, sier Harald Dragset.

Hipet er at stedsfornyelsen skal vaere med
& forsterke og understreke fiskevaerets
saeregenhet.

J
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Asle Kleppe er oppsynsmann i et vanskelig
produksjonsomrSde; flere ferjestrekninger,
tidvis vinterstengte veger, skredfare, star
turisttrafikk og spesielle naturforhold gjpr
arbeidsdagen innholdsrik og utfordrende.

Asle Kleppe
(49) er oppsyns
mann i Alesund

produksjons-
omrade og har
sitt daglige vir-
ke ved Stranda

vegstasjon.
Stor skredfare,
tidvis vinter

stengte veger,
spesielle natur
forhold og stor
turisttrafikk pa
«Golden route»

betyr en utfor
drende arbeids-

dag.

Tekst og foto: Helge Bredeli Kanck

Oppsynsmann i
«vanskelig» omrade
6 veg og virke 5/97



I august kjorte en motorsykkel og
en bobil i rekkverket pa grunn av
diesels0l pa vegen over Stranda-
fjellet, og jeg matte forklare at veg-
banen var sleip, pa tysk og engelsk.
Det er pa mange mater en, dog noe
ekstrem, karakteristikk av var ar-
beidsdag, forteller oppsynsman-
nen.

Asle Kleppe startet sitt virke i
Vegvesenet i 1973 som oppsyns-
mannsassistent ved byggingen av
Heroy-bruene. Her var ban bare et
par maneder. Deretter var ban fra
1973 til -76 tilsatt ved planavde-
linga (trafikkteknisk seksjon) pa
vegkontoret 1 Molde, bvor ban
blant annet arbeidet med ulyk-
kesregistrering. Siden 1976 bar
ban vaert oppsynsmann 1
Stranda. Han er et kjent fjes fra
Sunnmorsposten, Sunnmoring-
en og Midt-Nytt.
- A vaere oppsynsmann 1

denne delen av produksjons-
omradet er bade spennende
og utfordrende. Omradet
omfatter Stranda, Sykkyiven,
Norangsdalen, Nordal og
Stordal. Dette er et resultat

av omorganiseringa der
vedlikeboldsomrader bie

slatt sammen til storre en-

beter, forteller ban.

Som oppsynsmann bar
ban ansvaret for arbeids-

og okonomisk ledelse. I
tillegg er ban ofte pa
«besok» ute pa anlegge-
ne. A arbeide i denne
delen av fylket, med
stor turisttrafikk som-

merstid, gjor at Asle
Kleppe ogsa bar mye
kontakt med reiselivs-

naeringen og trafikan-
tene.

Han synes det er trist at bud-
sjettkuttet vil komme til a ramme
vedlikeboldsoppgavene bardt og
understreker viktigbeten av a beva-
re et godt miljo pa rasteplassene i
forbold til de mange turistene.
- Pa sommerstid er det faktisk

flere utiendinger enn nordmenn pa
vegene ber omkring, sa da er det
nodvendig a ba med seg tysk og
engelsk ordbok bvor man enn be-
finner seg, sier ban videre. Busser
fra kontinentet er ikke vant med a
ferdes pa denne type veger, som
ofte kan oppleves som glatte eller

ufremkommelige, men stort sett
gar det bra. Dessuten er det ikke
alle som bar forstaelse for at boy-
fjellsvegen til Geiranger bare er
apen mellom mai og oktober, fort-
setter ban.

Den vanskeligste oppgaven er
apning og stenging av veger ved
rasfare. Kravene om god framkom-
meligbet og apne veger og kravet
om sikkerbet er ikke alltid like lett

a forene. Om vinteren er trafikken

liten og rasfaren stor i de indre
fjordstrokene.

- For a kunne

lose oppgavene pa en tilfredsstil-
lende mate, tror jeg det er en stor
fordel a ba god kjennskap til lokale
forbold, bade bva natur og befolk-
ning angar, sier Asle Kleppe videre.

Han er glad i jobben sin, med
mange og varierte arbeidsopp-
gaver, selv om det til tider blir svaert
bektisk. Han administrerer veg-
stasjonen med i alt 20 ansatte og
tror mye tyder pa at ban vil fortset-
te i etaten frem til ban nar pen-
sjonsalderen. Og det er det jo en
stund til.

- Det fine med min stilling i
Vegvesenet, er at jeg bar omfatten-
de og varierte arbeidsoppgaver, at
jeg kommer i kontakt med mye folk
og at arbeidsplassen min er for-
boldsvis trygg. Dersom jeg skal
trekke fram noe negativt, ma det
vaere de barde prioriteringene un
der stadig sterkere okonomisk
press, samt at vi bar mye langtids-
fravaer blant de ansatte. Dette er

muligens en konsekvens av mange
og pakjennende arbeidsoppgaver,
bade pa kontorene og ute pa an-
leggene, sier ban.
- Dessuten bar etaten mange

dyktige og ansvars-
bevisste ansatte. Vi

vet vi stort sett gjor
en god jobb. Det er

"^1 muligens derfor veg-
vesenfolk taler a bli

vitset sa mye med,
smiler ban.

Asle Kleppe ser pa
seg selv som en «dis-
triktenes mann». Han

er bekymret over den
generelle samfunnsut-
viklingen som gar i ret-
ning av stadig storre
grad av sentralisering og
nedbygging av distrikte-
ne. Han mener dette ogsa
gjelder Vegvesenet.
- Gjennomforinga av

Det nye Vegvesenet skulle
innebaere en desentralise-

ring av etaten, med oppret-
ting av blant annet lokale
prosjektkontor. Jeg synes
ikke dette ser ut til a bli gjen-
nomfort i tilstrekkelig grad.
Vi bar pa mange mMer fatt en
«sentralisert desentralise-

ring». Dessuten opplever vi en
enda sterkere byrakratisering
av etaten, med ansvarssplittelse
og en mer uoversiktlig og opp-

delt etat, mener ban.

Sentralseringsprosessen pagar
fortsatt og jeg synes a merke en viss
usikkerbet i forbold til utviklinga
ogsa ber pa stasjonen, avslutter
Asle Kleppe.

- I stranda setter naturkreftene til

stadighet Vegvesenet prpve,
forteller oppsynsmann Asle Kleppe.

veg og virke 5/97 7



og tvers

M0tet med kommunane, fylkes-
kommunen og fylkesmannen i mid-
ten av forrige manad vart bade nyt-
tig og interessant. Det var NWP
1998-2007 som var houvdinnhaldet

pa mote. Samtlege kommunar var
representert, og del fleste stilte
med sin fremste folkevalte - ordfo-

raren. Engasjementet fra bade inn-
leiarhold eg saien var stort, og saer-
leg var fleirtallet i saien oppteken
av at dei store prosjekta ikkje matte
ga pa bekostning av allereie igang-
sette prosjekt og prosjekt som ras-
sikring og gangvegutbygging.
Fra kommunehald vart det uttrykt
sterkt onskje om fleire moter av
dette slaget. (Foto:Wiggo Kanck)

Arnfinn lagar
vandringsstavar

Arfinn Hanestad-

haugen broker my-
kje av fritida si til a
vandre i skog og
mark. Pa turane lei-

tar ban etter hovele-

ge emne til vand
ringsstavar. Dei siste
ara bar ban laga og
gitt bort meir enn 60
stavar. Vandrings-
stavane er spreidde
rundt beile landet,

fra Stavanger i syd til
Tromso i nord. Arn

finn fortel at det ikkje berre er veg-
vesenfolk som bar fatt ein van-

dringsstav. Han gir bort staven til
alle som er glad i a broke natoren.
Pa kvar stav risser ban gjerne inn eit
ordtak eller ei setning fra eit dikt,
som er knytta til natoropplevingar.
Pa bilete ser vi Arnfinn Hanstad-

baogen saman med Reidon Nordii i
fri demonstrasjon av vandringssta-
ven. (Foto: Wiggo Kanck)

Tilstandsundersokelser pi Langpybrua pi Averpya viste store skader som var med pi i fram-
skynde vedtak om riving og ombygging kostnadsregnet til ca. 40 mill, kroner. (Foto: Halgeir
Brudeseth)

Fylkesbrukonferanse 1 Kristiansund 12.-13. november
Fylkesvegbroene bar i det siste mer
og mer framstatt som et meget stort
problem pa fylkesvegnettet. Bak-
gronnen for dette er onderdimen-
sjonering/overbelastning og klorid-
skader pa store kystbroer. For a fa en
gjensidig oppdatering og diskosjon
om fylkesvegbroenes sitoasjon invi-
terte vegsjef Karl Melby kystfylkene
fra Rogaland til Troms, samt Veg-
direktoratet til konferanse.

Alle fylkene, bortsett fra Horda-

land, stilte med representanter som
gikk gjennom tilstand m.b.t. baere-
evne og skader i sitt eget fylke. Ut
fra statos i bvert enkelt fylke ser det
ot til at More og Romsdal bar storst
problemer, spesielt p.g.a. de lange
slanke broene som ble bygd pa
Averoya fra 1967 til 1973. Dettas sik-
te pa a viderefore initiativet til et
mer strategirettet mote pa overord-
net niva.

Kjsere vegsjef I
Frukiblomsirinpen cr vakkcn mm livtii; iibrccr. Om
~  te bcauiiful againsi (h?

soimodcrptcn-f
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cli. Sovinger. Folir Ml Hf/mmicji O.

lyialiiief jord#fi f#kk ogsa undergang
Undergangen pi fylkesveg 215 ved
Malme skule i Maimefjorden, er fore-
bels det siste store trafikktryggingstil-
taket i Fraena kommone. Under-
gangen vart ferdig og teken i brok i
oktober mlinad. (Foto; Wiggo Kanck)
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Nye kj0ret0y

Alesund produksjonsomrade er ut-
styrt med nye kjoretoy. Produk-
sjonsomradets nye «flaggskip»
blant feiemaskinene, er en Bucher-
Sc0rlingA/olvo FH12 med helluft-
fjaering og powertronisk girkasse
(bilde). Verkstedseksjonen skal i
vinter konstruere og montere ny
frontmontert spylebom for fortau-
og kantstripespyling. Forer Magne
Frostad pa den nye liftbilen, en
Multiear M 26 4x4 (bilde), er godt

C€Satelittbr0yting11

I tidsrommet 4.-12. September mal-
te landmalarar ved eigedomssek-
sjonen vegkantane pa Trollstigen
og Geirangervegen med GPS-utstyr
(satelittlandmalingsutstyr).FIensikt-
en med dette er at ein lettare skal

-, ■ » » , Tte >. -•

pa kryss

Slutt pa
darlige rygger

fornoyd med nyanskaffelsen. Liften
er montert pa vekselplansystem,
silk at skifte mellom lift og 3-vegs
tipp kan gjores pa 10 minutter.
Foruten liftarbeid, er bilen tenkt

brukt til snorydding og vedlikehold
av grontanlegg. Produksjonsom-
radet bar ogsa gatt til anskaffelse
av en Lundberg 344 T, redskapsbae-
rer med kantklipper, og en Volvo
FH12. (Foto: Ottar Brudeseth)

;  ' - j V-' V-
vX.■ ■ -'"i - . ,

finne igjen vegen nar den skal broy-
tast om varen. Da skal det setjast
opp ein GPS-motakar med radio-
samband i eitt kjent punkt og tilsva-
rande utstyr pa broytemaskina.

Pa dataskjermen i broytemaski
na vil ein til ei kvar tid sja kor ein er
i hove til vegen. Vi snakkar her om
ei noyaktigheit pa 5-10 cm. Vegen
vil ofte vere fleire meter under sno-
en. Teknisk er det lite som tilseier
at dette ikkje skal ga bra nar vi star-
tar opp til varen. Det einaste er
skjerming for satellittane i enkelte
omrader pa grunn av tronge dalar.
Med erfaringane fra innmalingane
i haust, trur vi ikkje at dette skal bli
noko stort problem.
(Foto: Wiggo Kanck)

En av de tyngste arbeidsoperasjo-
nene for brubyggerne bar vaert
armering av brudekker. Det a ga
boyd i time etter time for a binde
armeringen bar vaert bard kost
for mang en rygg.

Men na ser det ut til at mye av
dette kan vaere en saga blott. Pa
Vestnes bar vi na tatt i bruk en
automatisk bindemaskin. Jern-
binderen kan na ga oppreist og
maskinen (batteridrevet) med
forlengerarm vikler trad og lager
knuter.

Sa dette ma vaere den storste
revolusjonen innen jernbinderyr-
ket pa lang tid; -raskere binding,
og aller viktigst, mindre slitasje
pa rygg og bender. Viser maski
nen seg a vaere driftssikker vil
dette bli det nye verktoyet pa alle
armeringsarbeider.
(Foto: Per Arne Gjerde)
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Uri bru pi riksveg 63 i Vafldalen.

Samferdselsdeparte-
mentet har bedt

Statens vegvesen om
a utarbeide ein nasjonal
verneplan for vegar eg
bruer i samarbeid med

Riksantikvaren.

Det er Statens vegvesen

som har ansvaret for

gjennomforinga av
verneplanen, og
prosjektleiinga er lagt
til Norsk vegmuseum
som vil ha det faglege
ansvaret for planen i
naert samarbeid med

vegkontora.

Tekst og foto: Geirmund Nordal
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Nasjonal verneplan for vegar,
bruer og vegrelaterte kulturminner
Norsk vegmuseum meiner det er
viktig a lage ein verneplan som
ogsa omfattar vegar og bruer fra
nyare tid, i tillegg til maskiner, byg-
ningar og andre vegrelaterte kul
turminner. Verneplanen vil difor
omfatte tre delplanar;
1. Delplan for vegar og bruer bygd

mellom 1537 og 1960
2. Delplan for vegar og bruer bygd

i tidsrommet fra 1960 og fram til
i dag

3. Delplan for Vegvesenet sine eig-
ne kulturminner som inkluderer
maskiner, utstyr og bygnings-
anlegg

I forste omgang er det delplan en vi
skal arbeide med,

Det er nedsett ei tverrfagleg ar-
beidsgruppe som far ansvaret for

innsamlingsarbeidet og utveljing
av verneobjekt. Gruppa er:
Produksjonsleiar Knut Inge Braute
Overingenior Eriing Rodven
Landskapsarkitekt Anne Trine Hoel
Fylkeskonservator Jens Petter
Ringstad
Overingenior Geirmund Nordal
(prosjektleiar)

Det at Statens vegvesen no har fatt
ansvaret av vare politiske styre-
smaktertil a utarbeide ein nasjonal
verneplan, er ei stor og viktig utfor-
dring for oss. Gjennom ein slik plan
far vi hove til a dokumentere var
verksemd og kompetanse med om-
syn til a ta vare pa etaten sine eigne
kulturminner.

Kva er sa vare kulturminner?
Om eg nemner Skodjebruene,
Trollstigvegen og Geirangervegen
mot Oppland, sa er vi alle samde.
Men det er ogsa mykje meir i dette.
Det kan vere andre bruer med saer-
eigne konstruksjonar, gloymde veg-
far, steinvorar, ferjekaier og liknan-
de. Ofte knyt det seg ymse historis-
ke eller andre dramatiske hending-
ar til vegen eller del naere omgivna-
der. Slikt kan vere med pa a sikre
veghistoria.

Vi onskjer respons fra alle som
kan ha noko a melde om, det er
mange i Vegvesenet med god
kunnskap og kjennskap til store og
sma ting fra fame tider. Sa skriv,
bruk telefon eller ta kontakt pa an-
nan mate.
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1998-budsjettet for stramt, men
Aksjon skoleveg - et lyspunkt!

- Aksjon skoleveg fremstar som et solid lyspunkt i budsjettforslaget for 1998. Med
seks millloner kroner ekstra, sammenlignet med nivaet for noen ar siden, skal
Vegvesenet bidra til at i minste fall skolevegen blir tryggere for enda flere skole-
barn i More og Romsdal. Budsjettforslaget viser ellers mindre til veginvesteringer

og mindre til service, drift og vedlikehold, sier vegsjef Karl Melby.

Vegsjefen sier at lite invest A
teringsmidler gir urasjonell'
framdrift for flere vegpm- ::
sjekt. Drifts- og vedlike- - A
holdsmidlene er reduseri /. ■ i
forhold til 1997, men "•
Aksjon skoleveg fremstar
^pm et solid lyspunkt. - S J

Tekst og foto: Wiggo Kanck

Vegsjefen papeker sterkt at redu-
serte investeringsmidler gir sakte
og urasjonell framdrift for flere
vegprosjekt. Han fremhever ogsa at
mindre til drift og vedlikehold vil
vaere en trussel mot trafikksikker-

heten, men haper at ferjetilbudet
kan opprettholdes med den gitte
ramme.

- Vegbudsjettet, om det blir
vedtatt slik det er framlagt, er det
darligste pa mange ar. Likevel, vi er
ikke rammet av krisestemning.
Tross alt og sammenlignet med an-
dre fylker, kommer ikke More og
Romsdal direkte darlig ut, sier veg
sjefen.

Spor vi vegsjefen om rammene
for neste 10-arsperiode, sier han
som vi hadde forventet.
- Med storre rammer, ville vi fatt

gjort mer. Med de rammene som er
gitt til drift og vedlikehold av veg-
nettet, ma ogsa trafikkavdelinga
sin service for bilkontroll og forer-

kort bli darligere. Vi ma ogsa vaere
villig til a se naermere pa bygnings-
massen van Dersom de arlige ram
mene blir ytterligere redusert,
kommer vi ikke utenom en omfat-

tende reduksjon av aktiviteten in-
nen det trafikkretta vedlikeholdet.

Mye tyder ellers pa at de arlige be-
vilgningene til investering ikke vil
gi rom for rasjonell anieggsdrift pa
alle prosjektene vi onsker. Men ak-
kurat dette er noe tidlig a vaere be-
stemt pa. Pa stamvegsida vil More
og Romsdal fa store midler til ut-
bygging av ny innfartsveg til Ale-
sund.

- Jeg vil likevel legge til at over-
gangen til en planperiode pa 10 ar,
vil gi OSS langt bedre oversikt enn
tidligere. Men igjen, nar behovet er
stort og vegonskene mange, blir
prioriteringa vanskelig, sier veg
sjefen.

Mer bestemt er han derimot nar

vi ber om en noe mer presis kom-
mentar til 98-budsjettet.
-  10 millloner kroner mindre

neste ar til drift og vedlikehold be-
tyr at det vil vaere mer sno pa vege-
ne for broytemannskapene rykker
ut. Fjerning av spor i asfalten blir
ikke prioritert. Det blir mindre til
oppsetting av rekkverk og til annet
nodvendig vedlikehold. Service-
graden pa trafikkstasjonene blir
darligere. Folk ma vente lengre for
a fa forerkort eller nar kjoretoy skal
registreres.

Men hva med investeringssiden i
budsjettet?
- A hevde at investeringskapitlet

i budsjettforslaget er spesielt gle-
delig, selv etter Bondevik-regje-
ringas justeringer, er ikke riktig.
Sammenlignet med innevaerende
ar bar vi for 1998 fatt en reduksjon
pa omiag 50 millloner slik at vi har
omiag 210 millloner til investering.
Reduksjonen forer til at viktige pro-
sjekt blir skjovet fram i tid, samtidig
som det blir urasjonel drift pa alle-
rede igangsatte prosjekt og unor-
malt lange anieggsperioder, sier
vegsjef Karl Melby.
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0rsneset ferjekai skal

1998 pa c<lavgir»
Det er ikke de nye, store oppgavene eg utfordringene vi tar fatt pa i 1998. Neste ar
konsentrerer vi oss cm a viderefore igangsatte aniegg pa riks- eg stamvegnettet.
Mens vi vet at vi disponerer i overkant av 210 mill, kroner til riksveganlegg,
kjenner vi i skrivende stund ikke storrelsen pa belopet til drift- og vedlikehold
og til fylkesveganlegg.

:li@Vl^r ikke de fiersiie fire arene w ¥efplaiii|ieriO'^
dan vil vi imete de sfore Mtferdringenep
lyielloni If iS eg 2001 Vil vi kohsentrere ess em
videpeferiing ̂ eg^ ftiilferimg av ligangsatle aniegg' ̂
aalegg' sem fikk ibeviilgnling i 1§I#7. Pen' eneffe
stere ytferdrlnga ma^ vaire' eppstairt av iillisyiid^
saiiiiiPaiidel Mi i iliyiieit firsie #-irs :|ieriede^

li vef og vlDke S/&7

Tekst: Wiggo Kanck

Dette vlser handlingsprogrammet
for kommende vegplaniperiodo.
NandiliingsprogranFiiTiet §kail elilers
vaOre sa detaljert at effeikteir pa tra-
fiikksiikkerhet, miilijip og transport
noye kan regnes ut for Nwert Sr i
perioden 199S-2O01 og samlet for
hieilie perioden. Selv om ihanidliiiings-
programmene er detailijierte for de
enkeite ar, wlii yi hwert ir iiegge



Tekst: Wiggo Kanck

Den nye regjeringa har foreslatt noen mindre papluss-
ninger i forhold til det opprinnelige budsjettforslaget.
0kte bevilgninger vil trolig bli rettet mot rassikring,
vedlikehold eg drift av riksveger, trafikkksikkerhetstii-
tak, fyikesvegforma! eg til vedlikehold av bruer i kyst-
distriktene. Budsjettet er pr. utgangen av november
ikke ferdigbehandlet. Dermed kjenner vi heller til stor-
relsen pa drift-og vedlikeholdsbudsjettet, og folgelig
heller ikke til fordelingene mellom trafikkdistriktene.

De viktigste anieggsarbeiderne pa riksvegnettet i
1998 er:

E 39:

Sore Vartdal-Bergehalsen 10,1 mill kr. Fullforing av
1,7 km veg.
Blindheim-Breivika 6 mill. kr. Planlegging og grunn-
kjop.
Valle-Hahjem 11,1 mill. kr. Fullforing av 2,4 km veg.
Remmem-Vestnes kirke 33,3 mill. kr. Fullforing av
2,3 km veg, apnes juni -98.

Rv 60:

0rsneset ferjekai 5 mill. kr. Utbedring.
Hellesylt 3 mill. kr. Restbevilgning. Vegen apnet i 1996.

Rv 62:

0ksendalstunnelen 40 mill. kr. Tunnelarbeidet fortset-

ter.

Rv 64:

Solsnes ferjekai 4,1 mill. kr. Utbedring.
0rjavik-Arsbogmyrene 9 mill. kr. Ombygging av riks-
vegen fortsetter.

Rv 650:

Stordal-Dyrkorn 25 mill, kroner. Stordalstunnelen,
4 km veg og tunnel, apnes Juni -98.

Rv 651:

Volda-Greifsneset 17 mill. kr. Tunnel- og vegarbeidet
fortsetter.

Rv 680:

Vinsternes-Foldfjorden 9 mill. kr. Fortsetter ombyg-
gingen og utbedringen av 6 km grusveg.

Andre tiltak:

Gang og sykkelveger
Trafikksikringstiltak
Miljo- og servicetiltak
Kollektivtiltak

Planlegging

10,1 mill. kr.

8,1 mill. kr.

2,7 mill. kr.

1,0 mill. kr.

14,1 mill. kr.

En rekke andre prosjekt er prioritert neste ar. Dette
dreier seg om gang- og sykkelvegutbygging, trafikksi-
kringtiltak og miljotiltak. Disse prosjektene har en slik
prioritering:

Gang- og sykkelveger:
Div. tiltak i Vanylven, Fraena, Eide og Gjemnes
kommuner for bygging i kommunal regi 1,0 mill. kr.
Rv 61 Larsnes i Sande kommune 1,0 mill. kr.

Rv 64 Bruhagen sentrum i Averoy kommune 1,0 mill. kr.
E39 Hjelset i Molde kommune 6,5 mill. kr.
Rv 662 Kringstad-Djupdalen i
Molde kommune 0,8 mill. kr.

Trafikksikkerhetstiltak:

Rv 70 Sunndal sentrum i Sunndal kommune 1,3 mill. kr.

Rv 70 v/Handverkeren i

Kristiansund kommune 3,0 mill. kr.

Rv 70 Kristiansund ferjeterminal i
Kristiansund kommune 2,0 mill. kr.
Rv 70 Langveien i Kristiansund kommune 1,3 mill. kr.
Div. veglys 0,5 mill. kr.

Miljotiltak:
Rv 667 MPG Skei i Surnadal kommune 2,7 mill. kr.

fram for fylkespolitisk behandling
det enkelte arsbudsjett.

I  Stortingsmeldinga om NVVP
1998-2007 er investeringsrammen
de fire forste arene 660 mill, kr,

mens det for hele perioden er satt
1440 mi n. kr. I tillegg er det regnet
med 130 milll. kr i bompenger i peri
oden 2002-2007.

I slutten av forste 4 ars periode
er oppstart av Eiksundsambandet
lagt til grunn. Her er det avsatt 70
miili kr. Investeringsprofiilen i arene
1998-2002 viser en satsing pa opp-
rustiing av eksisterende vegnett
med utbedringer av ferjekaier, ras-
siikring og leggiiing av fast dekke pi

gjenvaerende grusveger. I slutten av
4-ars perioden prioriteres bygging
av gang-og sykkelveger og trafikk
sikkerhetstiltak.

Forslaget til strekningsvise inves-
teringer pa de tre stamvegrutene,
139 Bergen-Alesund med tilknytning
tii Laerdal, i 39 Alesund-Trondheim
qg E 136 Dqmbas-Alesund, som gar
gjennom More og Romsdal har i hele
10 a rs-pe rioden e n ra m m e pa 17 610
milll. kroner. Stamvegutbyggingen de
forsre fire Irene er beregnet till 7 420
milll. kroner.

Kutt i rammene till drift- og ved-
liikehold vil fa negative virkninger
ogsl etter 1998, samtidiig som en

prisokning pa broyting og stroing
ikke gjor situasjonen enklere i Ire
ne fremover. Reduserte beviilgning-
er innenfor disse omrldene medfo^
rer at trafikkavdelinga sin serviee
for biilkontrolH og forerkort blir vur-
dert, samtidig som Statens vegr
vesen More og Romsdal ogsl ma
vurdere bygningsmassen.

Etter fylkestingets behandling
av handiliiingsprogramimet i desem-
ber, viil det foreligge en populeer-
utgave av handlingsprogrammet
som i kortversjon viser hva som viil
skje pi veginettet i More og
Romsdal de neste 10 Irene.
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God ord eg varm kaffe
Ros og gode ord er ikke hverdags-
kost for anieggs- og driftsfolka ute
pa vegen. Og det horer sa absolutt
til sjeldenheten at karene 1 forste
linje far servert varm kaffe, og nys-
tekte wienerbrod. Men det rettet

Magnhiid Midfia fra Averoy pa. Her
forieden inviterte bun likegodt
anieggsgjengen pa Bruhagen pa

To gode venner

Averoy; Gudmund Ersvik, Jorn
Storii, John Odegard, Halvor Nedal,
Jan Terje Berntsen, Mange Veiset
og Knut Bjerkelund til kaffekos pa
trappa.

- Dette fortjener dere, og takk
for et flott veganlegg, sier Magn
hiid Midtfla. (Foto: Roald Sevalds-

en).

Det er alltid hyggelig med besok.
Ekstra hyggelig ble det da Elias
Mwape fra Zambia stakk hodet in-
nenfor dora til informasjonslede-
ren. Besoket i More og Romsdal var
en gjenvisitt etter at tidligere labo-
ratoriesjef Bjorn Wivestad forst
hadde vaert pa oppdrag i det afri-
kanske landet. Her laerte ban opp
ansatte i det Zambiske vegvesen i
grunnboring og geoteknikk. Elias
Mwape, som er lederfor laboratori-
edrifta i vegvesenet i hjemlandet,
kunne fortelle at ban hadde hatt et

laere- og opplevelsesrikt opphold i
Norge. Selvsagt matte ban fa med
seg skryteboka var, «Veger i
Norge». (Foto: Bjorn Wivestad)

Trafikantene ma vente
Ku pa ville veger

Forelopig ma nok trafikantene pa
riksveg 62 smore seg med talmodig-
het. Avdelingsingenior Andre
Moltubakk pa produksjonsavde-
linga vil ikke si noe bestemt om nar
det igjen kan vaere normale forhold
over elva i Jordalsgrenda. Det var
regnvaeret og elva i September som
«tok» brua. Den er forelopig erstat-
tet med ei Bailey-bru, og det er ikke
alle bilforerne som bar taklet sma-

lere bru like godt. Men, sa snart
forboldene ligger til rette for det,
starter reparasjonsarbeidet pa
landkaret som flomvannet tok.

Dersom reparasjonsarbeidet, som
tok til i november gar som planlagt,
kan forboldene vaere normale igjen
tidlig neste ar- kanskje?
(Foto:Wiggo Kanck).

Morgentrotte kristiansundere sper-
ret opp oynene, panikkbremset og
var belt sikkert i villrede da de en

tidlig oktobermorgen glante inn i
fareskiltet midt i Langvegen; Ku i
vegbanen - et nytt kutrakk midt i
Kristiansund sentrum i lopet av nat-
ta?????

Nei da, bare tull, selvsagt.
Kristiansund er pa ingen mate en
landbrukskommune, og byen er
fortsatt ku-fri. Om det var, eller er,

noen vegbrukere som bar et born i
siden til Vegvesenet eller om det
bare var for moro skyld at skiltet
kom opp, vet vi ikke.

Men en kurios kunngjoring var
det jo! (Foto: Bjorn Hansen)
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j ar er det 25 ar siden det forste nummeret av Veg og Virke kom ut.
internavisa hadde da et opplag pa 1100 og ble utgitt svart-hvitt i A5-
format. Siden den gangen har mye skjedd, bade nar det gjelder lay-
outf innhold og stoffmengde. Hva mener to tidligere ildsjeler, Andor
Wicken og Terje Haug, om dagens produkt?
FotQ: WiggQ Kanck

ii
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Produksjonssjef Andor
Wicken ved vegkontoret
var Veg og Virkes forste
redaktor. - Det var mange
flere ansatte i etaten den

gang og behovet for
interninformasjon var
ogsa storre. Fagkunnskap
gjennomsyret bladet,
mens jeg i dag foler at
popularisering av stoffet
gjor seg stadig mer
gjeldende. Sporsmalet
blir: Hvem skriver vi for?

Tekst: Helge Bredeli Kanck

Foto; Wiggo Kanck

rj

Davaerende vegsjef Arne Inge
Torvik tok i 1972 initiativet til a

starte et internt informasjonsbiad.
intensjonen var klar; Et blad av og
for de ansatte skulle skape storre
grad av samhorighet og felles-
skapsfolelse. I sin opprinnelige
form var bladet enkelt, uten farger
og nesten uten bilder, men med
stor vekt pa fagkunnskap.
- Dagens utgave fremstar bade

som informativt og delikat, men li-
kevel bar jeg na inntrykk av at det
henvender seg like mye til om-
verdenen som til oss ansatte, gjen-
nom popularisering av innhold og
kunnskap, sier Andor Wicken videre.

Han papeker at dette er noe
som gar igjen hos de andre vegkon-
torenes og offentlige kontorers
internblad.

- Personlig kunne jeg tenke meg
flere faste poster og bidrag fra an
satte ved alle avdelinger. Mal-
gruppa ma defineres klarere. Er det
de ansatte eller omverdenen? Brok

er vi ressursene rett? Er det klart

hva vi onsker a oppna med denne
avsa?, spor produskjonssjefen vide
re, men understreker deretter at
bladet er med pa a gi et godt bilde
av hva som rorer seg i etaten i hele
More og Romsdal.

Da det forste nummeret kom ut

i april 1972, var opplaget pa i alt
1100 eksemplarer. I dag mottar
rundt 1900 personer Veg og Virke:
Alle ansatte, kommunene, stor-
tingsrepresentantene, fylkeskom-
munale kontorer og Vegvesenets
pensjonister, som slik holder forbin-
delsene med sin gamie arbeids-

LESER DU VEG OG VIRKE?Seks raske

Aud-Sisse! Opshaug, Stranda,
forstefullmektig (46):
Jeg blar gjennom og leter som re-
gel etter reportasjer fra Stranda-
omradet. Dessuten er Veg og Virke
erfin mate a holde seg oppdatert
om Vegvesenets aktiviteter i andre
deler av fylket.

Magnar Sylte, Stranda,
spesialarbeider (40);
Jeg synes den interne informasjonen
i Statens vegvesen er kritikkverdig,
men Veg og Virke gjor det i alle fall
mulig a holde seg noenlunde orien-
tert. Jeg leser bladet hver gang, om
ikke alle reportasjer like noye, sa i
alle fall stoff fra mitt distrikt.

Marit Munkebye, Volda,
kontormedarbeider (49):

Jeg prover a lese Veg og Virke hver
gang og har inntrykk av at repor-
tasjene fordeler seg bra over hele
fylket. Gjennom bladet er det ogsa
mulig a folge med pa aktiviteten i
andre omrader enn ditt eget.

16 veg og virke 5/97



plass. Wicken mener Veg og
Virke ogsa er et godt ansikt
utad.

Nar det gjelder sp0rsmalet
om Veg og Virke burde
henge seg pa de nye data-
trendene, hvor en 1 stadig
storre grad broker datakom-
munikasjon til a spre infor-
masjon og legger aviser, blad
og tidsskrifter ut pa nettet, er
Andor Wicken kiar i sin tale:

- Veg og Virke er best
tjent med a utgis som blad.
Ettersom et mindretall av
«abonnentene» bar tilgang
til disse nye datakommunika-
sjonene, er dette i mine oyne
en uaktuell problemstilling,
sier ban.

Tekst og foto: Helge Bredeli Kanck

Andor Wicken

var med og
startet Veg og

Virke i 1972 og
var bladets for-

ste redaktor.

Han mener in-

ternavisa i dag
fremstSr som

delikat men

bar ogsi inn-
trykk fag-
kunnskapen
bar mSttet

vike plassen
for populari-
sering.

."TPiarsa

Hallgeir Wuttudal, Molde,
avdelingsingenier (41):

Jeg blar som regel gjennom og le-
ser det jeg tinner interessant. Veg
og Virke gjor det mulig a bolde seg
orientert om Vegvesenets mal og
oppgaver i bele fylket.

Per Gjerde, Molde,
FTU-sekretaer (35):

Jeg leser bladet bver gang. Jeg bar
mottatt det i sju ar, og synes pro-
duktet blir stadig bedre. Det er
leservennlig, og for de som etter-
lyser mer faglig tyngde: Utdyping
av rapporter og lignende kan gjo-
res gjennom andre kanaler!

Vigdis Helmersen, Molde,
landskapsarkitekt (32):
Jeg setter pris pa mye aktuelt stoff.
Men jeg savner mer meningsut-
veksling gjennom bladet for a ska-
pe debatt innad. Kanskje blir bla
det slik i enda storre grad et in-
ternt organ. Men det forusetter at
folk engasjerer seg og skriver.

veg og virke 5/97 17
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Terje Haug var aktivt med i arbeidet med
Veg og Virke fra 1978 og ut 1996.1 tillegg
til jobben som redaksjonssekretaer, bar ban
ogsi vaert medlem av redaksjonsutvalget.
Han er godt fornoyd med dagens produkt.
- Veg og Virke er et biad vi kan vaere
bekjentav, sier ban.

Terje Haug var tilknyttet redaksjo-
nen i Veg og Virke fra 1978 og ut
aret 1996. Han hadde verv som

redaksjonssekretaer og medlem av
redaksjonsutvalget. Han var for-
noyd med utgavene pa 70-tallet og
synes fortsatt Veg og Virke er ei
internavis Statens vegvesen More
og Romsdal har grunn til a vaere
stolt av. Likevel er forandringene er
store.

Den 58-arige konsulenten har
tatt vare pa og bundet inn samtlige
nummer av bladet, i alt 105. I 1976
ble det utgitt kun ett nummer,
mens det aret etter var full stopp i
produksjonen. Siden 1978, aret da
Terje Haug fikk jobben som redak
sjonssekretaer, har det kommet ut
mellom fire og seks nummer arlig.

Store forandringer
- Det forste nummeret var pa 36
sider, i svart-hvitt og med forside
tegnet av Egil Smage, en logo som
forovrig ble beholdt i mange ar,
forteller ban.

- Initiativet til a starte et internt

info-organ ble tatt etter at Veg-
direktoratet anmodet vegkontore-
ne rundt om i fylkene om pa denne
maten skape etatsmessig samhorig-
het og bedre kontakt mellom avde-
lingene, sier Terje Haug videre.

Fra 1978 til -87 stod ingen som
ansvarlig redaktor for bladet, men
oppgavene ble delegert av et
redaksjonsutvalg som da satt med
redaktoransvaret. Dette gjorde at
fiere utenfor redaksjonen bidro
med faglig stoff til Veg og Virke.
- Navnet har vi beholdt siden

1972, men de forandringene som
har skjedd siden de forste Irene i
Veg og Virkes 25 ar lange historie,
har vaert store og dels gjennomgri-
pende. Spesielt vil jeg trekke fram
bruken av fargebilder og en ny og
mer leservennlig layout, sier konsu-
lent Terje Haug.

Telelinse provoserte
Hva reaksjoner pa produktet uten-
fra angar, kan ban ikke huske a ha

- Veg og Virke har vaert
med a skape en etatsmes
sig samhorighet og knyt-
tet Vegvesenets ulike av-
delinger i fylket naermere
hverandre. Fra det forste

nummeret i april 1972 har
mye skjedd, og bladet har
etter min mening gjen-
nomgatt en stor og posi-
tiv utvikling.

Tekst og foto: Helge Bredeli Kanck

mottatt negativ kritikk mer enn en
gang, da en fylkespolitiker gikk pa
talerstolen og kritiserte en tegning
Andor Wicken hadde laget til
bladet: En vegarbeider, med et ka-
mera hengende under beltestedet
og med en solid telelinse pekende
oppover, satte fantasien i sving og
provoserte, om ikke den gemene
hop, sa i alle fall en del politikere.
Slikt kunne man da ikke ha noe av i

et offentlig tidsskrift!
- Jeg tror noen ma ha misfor-

statt ganske kraftig. Intensjonen
var a fa folk i etaten til a engasjere
seg og lage intervjuer og repor-
tasjer til Veg og Virke, forteller
Terje Haug. Ellers har det stort sett
vaert bare lovord a bore.

- Men selv om forandringene
har vaert store, er bedriftsavisa et

ter min mening fortsatt det den er
ment a vaere: Et viktig hjelpemiddel
til a informere om oppgaver og
mil, planer og ressurser, samt I
bringe de ansatte naermere hveran
dre, avslutter Terje Haug.
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Kristiansund trafikkstasjon gjenapnet
Etter flere maneder med omfattende pabygging og oppussing kunne de ansatte ved
Kristiansund trafikkstasjon ta imot publikum i nye og trivelige lokaler. Det var
Magne Ommedal, tidligere seksjonsleder ved stasjonen som 21. oktober stod for den
hoytidelige apningen.
Tekst og foto: Reidun Nordii

ker-

,g de ansatte.

Magne Ommedal foretar ipninga av Kristiansund
trafikkstasjon sammen med regionsjef Jan Otto
Rydiand og prosjektieder Kjetii Lehn, begge fra
Statsbygg.

Siden mai har det foregatt hektisk
byggeaktivitet ved trafikkstasjonen
pa Lekkemyra. Na star nybygget
ferdig med i alt 215 kvadratmeter,
45 kvadratmeter i forsteetasje og
170 kvadratmeter i andre etasje.
Ekspedisjonen er bygd cm for a
gjore den mer brukervennlig og tri-
velig bade for publikum og de an
satte. Det er ogsa tatt i bruk et nytt
kolappsystem, sa na kan de beso-
kende slappe av 1 sittegrupper i ste-
det for a danne koer foran skranke-

ne mens de venter.

Det er distriktslederen og fag-
gruppene trafikk og veg som har
flyttet inn i den nye andre etasjen. I
tillegg inneholder den et storre
moterom og et teknisk rom for det
nye ventilasjonsanlegget. Ventila-
sjonsanlegget gjor at man blant
annet kan justere temperaturen pa
de forskjellige kontorene uavheng-
ig av hverandre. Ombyggingen har
i alt kostet rundt 3,5 millioner kro

ner. Og det er eieren, Statsbygg,
som har statt for finansieringen.

Under ombyggingen har
ekspedisjonen midlertidig vaert flyt
tet til Koff-bygget, noe som stort
sett har fungert greit. De siste to da-
gene har stasjonen vaert stengt for a
komme i orden til apningen, men
noen har hvert innom oss for a fa ut-

fort tjenester i disse dagene ogsa,
sier distriktsleder Arnfinn Lovik.

Tirsdag 21. oktober kunne
Kristiansund trafikkstasjon gjenap-
nes. Det var Magne Ommedal, tidli
gere medarbeider ved stasjonen,
som sammen med regionssjef
Jan Otto Rydiand og prosjektieder
Kjetii Lehn i Statsbygg kunne fore-
ta den hoytidelige apningen. Det
vanket gratulasjoner og lykkeonsk-
ninger fra vegsjef Karl Melby.
- Jeg har vaert med pa flere vegap-
ninger etter at jeg tok til som veg
sjef i fylket, men det er forste gang
jeg er med pa a markere at en av
vare bygninger tas i bruk, fortalte
ban. Trafikksjef Arne Johnsen over-
rakte blomster til distriktslederen

og uttrykte at det na var pa hoy tid

unhe0nske

Ombyggingen av Kristiansund trafikkstasjon
har pigatt siden tidiig pa sommeren. Totait
er det pibygd 215 kvadratmeter til en kost-
nad pa ca. 3,5 millioner kroner.

de ansatte far bedre arbeidsfor-
hold.

-Endelig er alle de fire faggrup-
pene samlet i ett og samme bygg,
sa distriktsleder Arnfinn Lovik. Hari
kunne fornoyd by gjester og publi
kum pa kaffe og kaker i den om-
bygde ekspedisjonen.
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IVavelt pa de nye prosjektkontorene

Tidligere ble de alter fles-
te vegprosjekter i fylket
ledet fra sentrait hold,

det vil si fra vegkontoret i
Molde. Na er det oppret-
tet i alt seks prosjektkon-
tor i fylket, og ved kon-
toret i Volda opplever de
ansatte travie dager.
Prosjektleder Rolf Arne
Hamre mener prosjekt
kontorene er overlesset

med arbeidsoppgaver.
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Tekst og foto: Helge Bredeli Kanck

- Vegvesenet opererer stikk i strid
med alls trender innen offentlige
etater. Jeg synes pa mange mater at
den nye prosjektorganiseringa slar
feil. Her i Volda star overhodet ikke

arbeidsmengden i forhold til antall
ansatte, sier ban.

De seks prosjektkontorene 1 fyl
ket er kontorene for Eiksund-

sambandet, Spjelkavik (prosjektet
Blindheim-Breivika), Vestnes, Stor-
dalstunnelen, rassikringsprosjektet
Volda-Greifsneset og 0ksendals-
tunnelen.

Prosjektkontoret i Volda ble apnet
23. juni 1 ar og bar ansvaret for le-
delsen av folgende prosjekt:
• Voldsbammartunnelen (250 me

ter med portaler, samt ny veg i
tilknytning til tunnelen. Farbar
rundt arsskiftet. 15 mill, kroner)

• Volda-Greifsneset (Rassikring,
tunnel og ny veg fra tunnelen til
Volda sentrum. 104 mill, kroner)

•  Sore Vartdal-Bergebalsen
(Utbedring av eksisterende veg,
mur, lettfylling. 16 mill, kroner)

- Under omorganiseringen ble det
sagt at mindre prosjekt, som byg-



BILDE TIL VENSTRE:

F0rstefullmektig Marit Munkebye (f.v.), pro-
sjektmedarbeider Arnold Hustad, tunnel-
kontrollpr Eriing Pilskog og prosjektleder
Rolf Arne Hamre opplever travler dager pi
prosjektkontoret I Volda.

BILDE TIL H0YRE:

Prosjektleder Rolf Arne Hamre mener den
nye prosjektorganiseringa bar gift I fell ret-
ning. -Oppsplitting av kompetanse og for
mange arbeidsoppgaver 1 forhold til beman-
nlngen er blitt resultatet, sier ban.

BILDE NEDERST TIL H0YRE:

Prosjektmedarbeier Arnold Hustad er enig
med Rolf Arne Hamre. -Jeg foretrekker pro-
sjektorganisering silk det ble praktisert tidli-
gere, styrt fra vegkontoret i Molde, sier ban.

BILDE RETT UNDER:

Prosjektkontoret I Volda leder bl. a. byg-
gingen av Voldsbammartunnelen, som tas i
bruk rundt irskiftet. (Foto: Hild Nordal)

■ r.-'iRwr.'!

ging av gang og sykkelveger, fort-
satt skulle ledes fra vegkontoret.
Dette er ikke blitt fulgt opp, og na
er vi overlesset med arbeidsopp
gaver, sier Rolf Arne Hamre videre.

Han legger til prosjektorganise
ringa sa ut til a virke mer hensikts-
messig i «det gamie Vegvesenet».
- Na er kompetanse og fagkunn-

skapen mer splittet, og jeg foler det
setter sitt preg pa arbeidet ogsa her
i Volda, sier ban videre. Prosjekt-
lederen mener denne type desen-
tralisering ikke er noen fordel, nar
en veier positive og negative sider
opp mot hverandre og far stotte av
prosjektmedarbeider Arnold Hustad.
- Resultatet av desentraliseringa

har blitt et lite isolert miljo pa pro-
sjektkontorene og stor grad av
oppsplitting av fagkunnskap. Jeg

kan ikke si at jeg belt forstar ben-
sikten med den nye prosjektorgani
seringa, sier Arnold Hustad.
- Etter at jeg kom bit til pro

sjektkontoret, er ogsa mitt inntrykk
at arbeidsmengden er noe stor i
forbold til bemanninga. Dette er et
eksempel pa at desentralisering av
etaten bar bade negative savel som
positive sider, sier kontormed-
arbeider Marit Munkebye som tidli-
gere arbeidet ved trafikkstasjonen i
0rsta.

- Et annet problem som bar
gjort seg gjeldende ved denne type
organisering slik jeg ser det, er
manglende respekt for bverandres
arbeidsoppgaver og beslutninger
innad i Vegvesenet nar det gjelder
produksjon og utbygging, avslutter
Rolf Arne Hamre.

5/S/ 21



Bilde 1:

Fire vegsjefer og «laermester'n fra
h0yskolen i Trondheim». Karl Melby
(t.v.), Kaare Flaate, Arne I. Torvik,
professor Rasmus 5. Nordal, og
Eivind Vollset samlet pit ett brett.

Bllde 2:

En av turene gikk til Norsk
Setermuseum pi Flerdalssetra i
Nordal kommune.

Bilde 3:

Intens moteaktivitet. Vi kjenner
igjen Kjell Bjorvig, Asbjorn
Fl0, Kjell Flaaland og Olav
Saeter.

Bllde 4:

Dyktige servitorer.
Ytterligere kommentar
unodvendig, men Paul
Bolset, Knut Nauste, Andor

WIcken og Arne Johnsen vis-
te at de ogsi innenfor dette

arbeidsomrade bar gitt i god
skole.

Tekst: Wiggo Kanck

Foto: Reidun Nordii

Landets vegsjefer, vegdirektoren,
ledsagere, foredragsholdere, gjes-
ter og andre spesielt inviterte fikk
mote storslatt natur og hyggelige
og gjestfrie moringer da More og
Romsdal de siste dagene i august
var verter for vegsjefens kontakt-
mote 1997. I det hele tatt fikk de

rundt 80 deltakerne mote et gjest-
fritt More og Romsdal, som pa alle
mater viste seg fra sin beste side.
Det er 19 ar siden sist vegsjefmotet
var lagt til More og Romsdal.
Mange temaer var oppe til disku-
sjon. Konklusjoner og avgjorelser
ble tatt i viktige moter.

Men, like viktig var det sosiale
samvaeret, mote med naeringsliv og
fylkespolitikere, kultur og storslatt
natur. Alt dette gjor vegsjefmotet
til en opplevelse den enkelte delta-
ker kanskje bringer med seg vide-
re?

Det tre dager lange oppholdet i
Geiranger, med Union Hotel som
base, ble pa alle mater svaert velyk-
ket og en ny dokumentasjon pa at
det ikke bare er rent faglig innhold
som inspirerer den enkelte vegsjef i
sitt videre arbeid.

Bilde 5:

Agnes Torvik og Crete Rognan
fotografert under utflukten til
Vesteris.

Bilde 6:

En av turene gikk inn i nabofyl-
ket og den offisieile ipninga av
turistvegprosjektet, Gamie

Strynefjellsveg.



Nye fagarbeidarar - kjempe-
innsats fra § 20 kandidatane
Produksjonsavdelinga gjekk i 1996 ut med eit skriv til sine tilsette for a kartleggje
interessa for a ta fagbrev etter § 20 i i<Lov om fagopplaering i arbeids[ivet». Dette
inneber at tilsette med praksis som svarar til minimum 3 ar og 9 manader innanfor
det aktuelle fagomrade, og som i tillegg bar teke teoretisk prove, kan ta fagbrev.

Tekst: Berit Brendskag Lied

Foto: Tore Andersen

Interessen var stor og mellom
70-75 personar meldte seg som in-
teresserte til a ta fagbrev i ulike
fag. Storparten av del som meldte
si interesse hadde onskje om a ta
fagbrev anten i anleggsmaskinfo-
rarfaget eller veg- og anieggsfaget.

Varen 1997 sette etaten i samar-

beid med Maskinentreprenorenes
Forbund v/MEF-skolen i gang yrkes-
teoretisk kurs for anleggsmaskinfo-
rarfaget. Opplaeringa som var lagt
opp med fire helgasamlingar
utover varen. I tillegg til helgasam-
lingane var opplaeringa basert pa
brev- undervisning. Ei slik opplae-
ringsform krev stor eigeninnsats,
og dei som var med brukte mykje
fritid og la ned mykje arbeid for a
kome igjennom. Vi er imidlertid
svaert nogd med resultatet,- heile
95 % av dei som meldte seg pa bar
bestatt fagprova, og vi kan gratule-
re folgjande personar med fagbrev
i anieggsmaskinforarfaget:

Norleif Brandsaeter, Eide
0yvind Gjovik, Alvundfjord
Einar Kvalvag, Kortgarden
Gunnar Moe, 0rsta

Per Magne Moen, Surnadal
Edvard Ansgar Myrvoll, Smola
Asbjorn Rimstad, Tingvoll
Gunnar Rovde, Folkestad
Arild Vadset, Tennfjord
Steinar Dromnes, Aure

Arnulf Flovden, Flovdebygda
Odd Andersen, Sovik

Ola Arne Berg, Volda
Espen Wicken, Molde
Magnar Sylte, Stranda
Einar Skjevling, Sunndalsora
Kjell Svendsli, Baeverfjord

I tillegg til desse bar to kandidatar
av praktiske grunnar enno ikkje
fMt aviagt fagprova, men dette vil
truleg skje for arsskiftet, dette
gjeld:

Tor Kare Saeter, Frei

Knut Albert Toven, Flemma

I  1997 bar vi og batt tilsaman 8 per

sonar fra material-Zasfalt seksjonen
tatt yrkesteoretisk kurs for § 20-
kandidatar i asfaltfaget. Dette bar
skjedd ved at vi bar «kj0pt» ledige
plassar ved benbaldsvis Vegdekke
og Statens vegvesen Sor-Trondelag
sine yrkesteorikurs. Desse vil no
kunne ga opp til den praktiske pro
ve i lopet av 1998.

Som mange truleg er kjent med
gjennom oppslag pa vegstasjonane
vil vi 6g varen 1998 sette igang yr
kesteoretisk kurs for § 20 -kandida

tar, -denne gang i veg- og anieggs
faget. Vi legg ber opp til ei meir
intensiv kursverksemd, og den teo-
retiske prova vil bl i balde 9. juni
1998. Vi bar vidare som mal at alle

skal ta den praktiske prova i lopet
av sommaren/bausten 1998. Det

bar og vore stor respons til dette
opplaeringsprogrammet, men der-
som det framleis er tilsette som
onskjer a melde seg pa dette yrkes-
teoretiske kurset kan ein vende seg
til personalkonsulent Berit Brend
skag Lied ved vegkontoret for nae-
rare informasjon.
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Den nye ferjekaia pa
Magerholm i sambandet
Orsneset-Magerholm pa
riksveg 60 ble tatt
/ bruk i november.

Magerholm ferjekai tattt i bruk
Den nye ferjekaia pa

Magerholm star na

ferdig etter en an-

leggstid pa litt over

aret. De reisende i

ferjesambandet
0rsneset-Magerholm

pa riksveg 60 vil
komme til fylkets

mest moderne fer|e=

kai, hvor et avansert

trafikkstyringssystem

vii c€dirigere» bilene

ombord.
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Tekst og foto: Reidun Nordii

Nye Magerholm ferjekai ble tatt 1
bruk i november. Anleggsarbeid-
ene bar pagatt siden September
1996, og forandringene som bar
skjedd pa Magerholm bar vaert sto
re. - Den gamie kaia badde altfor
fa og darlige oppstillingsplasser,
dessuten matte ferjekaia bygges
om for a ta storre ferjer, forteller
prosjektleder Einar Drugli.

Den nye kaia er ogsa mer solid
og ligger godt skjermet for vaeret.
Selve ferjekaibygginga er det pro-
duksjonsavdelinga i Statens vegve-
sen More og Romsdal som bar ut-
fort i egenregi, og arbeidet pa land
er det entreprenorfirmaet Rano
Aniegg AS som bar statt for. - De
totale kostnadene vil bli rundt

25 millioner kroner, fortsetter Einar

Drugli.

Ferjekaia er utstyrt med et avansert
trafikkstyringssystem.
- Det er lagt ned folere i oppstil-

lingsfeltene. Disse registrerer nar
bilene kjorer inn i feltene, og likesa
nar feltene er fylt opp, sier overing-
enior Kjetill Kjersem ved areal- og
transportplanseksjonen pa vegkon-
toret. Folerne styrer ogsa kjorefelt-
lysene som viser oss til riktig opp-
stillingsfelt. Nar forste felt er fylt
opp veksler kjorefeltlyset over fra
gront til rodt. Det neste feltet far
samtidig gront lys og kan fylles.
Ombordkjoringa skjer etter samme
prinsipp. Oppstillingsfeltet som far
gront lys kjorer ombord. Sa snart
feltet er tomt for biler vil det neste

feltet fa gront lys osv. Et stort skilt
foran oppstillingsrekkene vil ogsa
angi nummeret pa feltet som bile
ne skal kjore ombord fra, avslutter
Kjetill Kjersem.

Ved oppstilling pS
haldeplassen:

- Skiltet ved innkjoringa viser
nummeret det feltet du

skal kjore til.

- Gron pil p5 trafikkportalen
viser det feltet du skal kjore

inn p5 for oppstilling.

- Raudt kryss: Kjor ikkje inn i
desse felta!

Feltnummerskilt

Kjorefeltlys

Variabelt skilt for S vise bilane

til reft oppstillingsfelt.

Det er berre biiar

som skal med ferja som
bar lov a kjore inn pS
oppstillingsplassen!

Andre kjoretoy ma kjore
i omkjoringsfeltet og
parkere pa dei skiita

parkeringsplassane!

Variabelt skilt for regulering
av ombordkjoring.

Ved ombordkjoring pS ferja:

- Det store skiltet framom opp-
stillingsrekkjene viser numme

ret pel det feltet bilane skal
kjore frS.

- Trafikklysa pi portalen viser
gront lys for bilane i det feltet
som skal kjore.

-Trafikklysa pi portalen viser
raudt Ivs for bilane i dei felta

som ikkje skal kjore.

vising og dirigering.

Kaia har fStt fern oppstillingsfelt for biler, felt for busser og annen prioritert trafikk kommer
1 tillegg. Feltene for omkjpring og llandkjoring er fyslsk skilt fra oppstillingsplassen med
ra batter.

0r5ntsei

Ombordkjoring
Felil

i
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Produksjonsavdelinga pa veg mot
Vegvesenet skal malstyres, og alle har vi en oppfatning om hva det betyr. Innen en
stor etat som Vegvesenet ma vi ha en klart deflnert malsetting som er kjent for alle.
Sa ma alle lojalt innafor gitte forutsetninger forsoke a na dette malet.

Tekst: Andor Wicken

Foto: Wiggo Kanck

If0lge grunnlagsdokumentene for
ny organisasjon har vi siike mal for
egenproduksjonen:

1. Konkurranseevne

«Produksjonen skal vaere effektiv
og kunne dokumentere konkurran
seevne i forhold til det private mar
ked. Dette vil pa sikt vaere bestem-
mende for omfanget av egen pro-
duksjonsvirksomhet.»

2. Strategisk egenproduksjon
«Egenproduksjonen skal bidra til a
styrke Vegvesenets kompetanse
som byggherre, utgjore et korrek-
tiv i markedet og vaere virkemiddel
i  FOU-sammenheng, samt utgjore
en viktig del av beredskapen ved
uforutsette hendelser.»

3. 1i994-niva pa omfanget
«Vegvesenet skal ha produksjons-
virksomhet i alle fylker, og omfang
et skal tilsvare 1994-nivaet pa
landsbasis. Bemanningsniva, maski-
ner, bygninger etc. ma dimensjon-
eres og tilpasses dette.»

Velkjente formuleringer for oss

alle - som vi har brukt masse tid pa
a diskutere og ha meninger om.
Det eneste alle er enige om, er at
malene spriker i stor grad og delvis
er motstridende. De kan ikke nas

samtidig - derfor trengs «priorite-
ring» - et klart kursvalg for videre
utvikling.

Vi kan ikke lenger leve med at
noen stadig nevner at 1994-nivaet
skal beholdes, andre poengterer at
na ma produksjon dokumentere sin
konkurranseevne, mens andre prio-
riterer produksjons strategiske
muligheter og betydning. Alt kan
ikke ivaretas fulit ut samtidig!

Enklest ma det vaere med det sa-
kalte 1994-nivaet: Stortingets sta
dig reduserte budsjetter kombinert
med privatiseringspress innenfra
og utenfra, gjor tanken om a opp-
rettholde omfanget av egen pro
duksjon til ren utopi. Store kutt er
allerede gjort i forhold til 1994.
Dessverre ma dette skje av hvert
enkelt fylke og uten en entydig,
landsomfattende policy. Dette ska-
per intern diskusjon.

De to gjenstaende malsettinger
er ogsa i hoyeste grad sprikende.
Sporsmalet blir hva samfunnet (po-
litikere, trafikanter, alle) venter av

OSS. Hvilken rolle skal Statens veg-
vesen fylle?

Skal vi med effektivisering som
stikkord og alibi, styre mot ren
entreprenor-tankegang, slik LBA
(som meningsberettiget del av sam
funnet) stadig hevder?

Eller teller de strategiske mo-
mentene tyngre, slik at produk
sjonsavdelinga fremdeles skal ha en
bredere «samfunnsrolle» pa veg-
nettet landet over?

Kanskje er svaret bade og?
Kanskje skal rollen vaere en annen
for utkant-Norge enn i bystrok og
gi forskjellige losninger for stor-
anlegg contra vegvedlikehold?

Et er i alle fall sikkert: Hver en
kelt av OSS i organisasjonen kan
vanskelig delta helhjertet og mal-
rettet sa lenge vi er i tvil om hvor vi
skal.

Bare entydige avklaringer pa
hogt plan kan spare oss for gnis-
ninger og motsetninger i organisa
sjonen. Tida til na har til fulle vist at
vi har forskjellige oppfatninger om
hvor vi skal, og na haster det med
at alle f§r akkurat det samme bud-
skapet hvis vi skal dra sammen mot
malet - hva det na enn er.
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Stalverkstedet oppgraderes
Tekst og foto: Andor Wicken

Ogsa i Vegvesenet svirrer daglig
rundt begrep som kvalitetssikring,
ISO-9000, avviksmelding, K-plan og
dokumentasjon. Felles for oss alle
er at alt dette stadig blir viktigere,
og saerlig a sette det hele 1 system
er avgjorende.

Na er stalverkstedet pa Aro un
der lupa: Vi bar relativt nytt lokale,
mye bra utstyr og ikke minst en
kompetent arbeidsstyrke som i en
arrekke bar laget bilbruer og ferje-
kaikomponenter av god kvalitet
over nesten bele landet.

Det vi ikke bar, er et tilsvarende
kvalitetssikrings- og dokumente-
ringssystem som vi krever av private
firmaer som gjor tilsvarende jobber.
Ifolge lister oppsatt av Vegdirekto-
ratets brukontor er det mange til-
tak som ma pa plass!

Dette var en fin vekker, for na-

turligvis ma ogsa vare produkter
bevislig bolde den kvaliteten som
er foreskrevet. Dette gjelder gene-

relt for alt vi gjor, og for stalarbeid
er beldigvis systemene relativt
oversiktlige.

Na krummes nakken bos de in-

volverte, og spesialkompetanse
dras inn med siktemal a fa pa plass
dokumentasjonssystem fra innkjop,
via skjaering, sveising/montering og
overflatebebandling sa snart at vi
pa nyaret kan satse pa utfordrende

stalbrubygging. Dette ser ut til a
komme mer og mer - ogsa ber i ut-
satt vestlandsnatur.

Apropos vart solide stalverksted
og dokumentasjon. Kan du doku-
mentere kvaliteten pa det du bar
gjort i dag? Kanskje en ide a over-
fore tankerekka til din arbeidsplass
og komme kravene i forkjopet?

Funksjons-
avtalen er her

Nordmore er forst ute med funksjonsavtale
for drifts- og vedlikefioidsarbeidet.

Tekst: Andor Wicken

Foto: Wiggo Kanck

For 1998 skal det vaere en sakalt

funksjonsavtale som legges til
grunn for drifts- og vedlikebolds-
arbeidet pa Nordmore. I de andre
omradene blir avtalene som for

med angitte mengder for grofte-
rensk, grusing osv., mens vi nordpa
na skal prove den nye formen:

I  funksjonsavtalen er det stan-
darden pa vegen - bvordan den til
enbver tid skal se ut - som klart og
entydig skal beskrives av trafikkav-
delinga. Her vil trafikkmengde og
ikke minst budsjett vaere viktig ved
siden av vare standardregler i
bandbok 111. Produksjonsavdel-
ingas oppgave blir na kanskje enna

mer utfordrende, og forbapentlig-
vis vil ordninga spore til oppfinn-
sombet og mer rasjonell arbeidsut-
forelse. Rolledelingen mellom tra-
fikk og produksjon skulle ogsa
vaere belt klar ved den nye avtale-
formen:

•  trafikks utfordring blir a «legge
lista» rett i krav og beskrivelser
ut fra budsjett og trafikksitua-
sjon, samt folge opp at vegnet-
tet er som forutsatt,

• mens produksjon skal lose det
rent praktiske med egne ressur-
ser, innleie osv. ut fra de produk-
sjonsplaner de sjol lager.

For vart fylke regner vi med at til
svarende avtale vil gjelde overalt i
1999, og vi vet at det i noen fylker

^  Si?

allerede forberedes a innga funk
sjonsavtale med private firmaer.
Det ligger i korta at det vil vaere av-
gjorende for framtida ogsa for oss
bvordan vi lykkes med a gjore funk-
sjonskontraktene til et godt red-
skap til a drive vegnettet vart.
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og tvers

TVollstigen eit saereige vegminne
EiifgY'S^rppega ved Trdllstigen er

ftl- og at vegbreidf

ferdig^fillinga aitSt
:;y.A6^(Foto:Nm

Tekst og foto: Anni Kari Pedersen

Historia til vegen starta mykje tid-
legare, aliereie pa 1500-taiet var
det eit stort vegengasjement i Vall-
dalen, 0nskje var eit samband over
fjellettii Romsdalen. Ein klovsti vart
bygd, men det tok mange ar for
vegen vart ein realitet. 1 1928 starta
veganlegget opp og vegen stod
ferdig i 1936.

Trollstigen er meir enn riksveg
63, i turistsamanheng er den fylkes
storste naturattraksjon. Sesongen
er kort og hektisk, fra mai/juni til

September. Kvart ar oppsokjer 500-
600 000 personar vegen.

Hausten 1995 blei det opp-
nemnd ei arbeidsgruppe som skulle
gjennomfore ein analyse og total-
vurdering av Trollstigen, dette ar-
beidet bar resultert i ein rapport,
«Bevaringsplan Trollstigen». Rap-
porten ser tilbake pa historia til
vegen, men mest framover. Den
legg vekt pa trafikktryggleik, este-
tikk og framkomst. I botn av rap-
porten ligg eit onskje om at vegen
framleis skal ha det saerpreg den
hadde da den vart bygd. Og resul-

1997 er Noreg sitt kultur-
minnear, og i samband
med det er Trollstigen
valt ut som vart kultur-

minneprosjekt. Vegen
vart opna 31. juli 1936 av
kong Haakon Vli, ban ga
ogsa vegen namnet,

Trollstigvegen.

tatet er ein tiltaksretta rapport,
som anbefaler kva tiltak som ma

gjennomforast, korleis dei skal ut-
forast og i kva rekkjefolgje.

Det forste tiltaket som blir opp-
starta er utbetring av Vegvesenet
sine omrade ved Stigrora, omrada
ved Grustaksvingen er ogsa av dei
prosjekta som star langt oppe pa
prioriteringslista. Andre tiltak som
kan nemnast er oppsetting av
stabbestein og breiddeutviding i
Kjelstadlina og forblending av
betongmurar med natursteinsmur.

Slettafossen iitbetra
' " ' Slettafossen i elva Rauma er ein

... storslegen attraksjon langs euro-
paveg 136 i Romsdalen, ei natur-
oppleving pa hogde med andre i
More og Romsdal.
For at Slettafossen verketeg kan

ibili ein rasteplass vi kan annonse-
re med og innby til storre bruk,
l^revst ei opprustning av omradet
jamvel av trafikale tryggtleiksom-
syn og sefvicetilbod.

' plana er at ter-
;  ' fenget ikkje skal endtast og at det

" er det naturlege terrenget som
skal vere leikeplassen for borna, her skal det ikkje bru-
kast fabrikkframstilte leikeapparater. Forste byggjes-
teg er i gang. Bygginga av det vel 300 meter lange
rekkverket ble ferdigstilt for snoen kom.
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Vi nadde ikke opp
«Vakre vegers pris» for 1997 ble delt - a
mellom gang- og sykkelvegen langs
Fv 382 ved Hafrsfjord i Rogaland og 1 ■ !
Mannheller ferjekai i Sogn og | L / J-g
Fjordane. En liten trost for oss ma ( t, 'WS
det vaere, nar vi forteller at vi bar | « |
hatt en finger med i spijiet. Uteh
fergekaiekspertisen vap hadde det |
vel ikke blitt noen kai pa Mann
heller - eller? Nar det regner p^ presten, drypper det
pS klokkeren, heter det et sted

Vart bilde er fra da komiteen besokte var kandidat,
den nye riksveg 63 gjennom Eidsdalen. Et vakker parti
Norge og et vakkert Stykke veg, men ikke vakkert nok
altsS. Vi ser oppsynsmann Kristen Leganger i samtale
med tre av medlemmene.

Gratulerer med prisen, Sogn og Fjordane og
Rogaland!
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Svaf: 1. Valseyfjordprosjektet - Halsa kommuine, E 39 • 2. 142 262 stk. • 3. Steinar GullvSg • 4. Gjemnesundbrua
(1 257 m), Bergs0ysundbma (931 m), Bolsoybrua (555 m). Giskebrua (552 m), Hercybrua (544 m) • 5. Knut
Stokkeiand, Reidar Aandal og Raima Pladsen (sekr.) • 6. Riksveg 63 mellom Opienskedal i Geiranger og Grotii i
Skjak, riksveg 63 mellom Langdal i NordaD og Hanekamhaug i Rauma, mens riksveg 655 gjennom Norangsdaien
er stengt store deter av vinteren. • 7. Tre - Kjell Bjervig, Kjell Haaland og Sidsel Sandelien • 8. Stordalstunnelen,
riksveg 650 i Stordal kommune. Remmen-Vestnes kirke, E39 i Vestnes kommune • 9. 1989 • 10. Sidsel Sandelien
.er milj0direkt0r • 11. Sissel Ronbeck • 12. Fem - Atlanterhavsvegen, Krifast, Sk^lavegen, Alesundstunnelene,
Eiksundsambandet og Tussentunnelen (priyat v.eig) • 13. Kjell Borgen - ;
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Etter en maned

med tunnel

fi:j.]dnving var det
30.

ptember klart
gjennomslag
olpshammar-
nelen.

WQ-

'd Nordal)

Lys i tunnelen!
Endelig gjennomslag i Voldshammaren
Tirsdag 30. September fyrte ordforer Knut Bere i Volda
av den siste salva og serget dermed for gjennomslag
i Voldshammartunnelen. Na ska! tunnelen sikres,

portaler bygges og forsterkningslag legges for trafik-
ken blir koblet pa ved nyttarsskiftet.

Tekst: Helge Bredeli Kanck

Tunnelen er et viktig ledd i rassik-
ringa av riksveg 652 meilom
Lauvstad og Veisvik. Nar den star
ferdig vil den erstatte en vanskelig,
smal og rasutsatt strekning pa riks-
vegen. Det er til sammen bevilget
15 mlllloner kroner til arbeidet. Til

forskjaering og ny veg er det brukt
3,2 millioner kroner, mens tunnel-
drivinga kostet 5,3 millioner kroner.

Selve tunneldrivinga startet med
den forste salva mandag 25. au
gust. I lopet av en snau mined bar
arbeidslaget hatt ei gjennomsnitt-
lig inndrift pa 57,25 meter per uke
pa den na 229 meter lange tunne
len. Med portaler blir den totale
lengden 250 meter.

I  forbindelse med forskjaeringa
er det sprengt ut i alt 9 200 kubikk-
meter fjell. I tillegg bar man bygd
rundt 400 meter ny veg. Det ble til
sammen sprengt 50 salver og kjort
ut 12 960 kubikkmeter fast fjell.
Dette gir en gjennomsnittlig inn-

drift pa 4,67 meter per salve.
Tunnelarbeidet bar til sammen

krevd naemere 30 tonn sprengstoff
og 5 300 tennere.

Inntil asfalteringa av vegen skjer i
mai neste ar, ma brukere ta til tak-

ke med grusdekke.
Etter at Voldshammartunnelen

star ferdig, med T 8 profil og 6,5
meter vegbredde, er det enna yt-
terligere 3,3 kilometer av riksvegen
som ma rassikres.

Gjorde nytte denne
gongen ogsa

',1 -1

Nyfonna rasoverbygg pa riks
veg 60 ved Hellesylt vart raka
av ei storre steinblokk i sam-

band med den siste flomhelga i
September. Bilete viser dei
store kreftene som bar vore i
sving, og syner samtidig at
overbygget gjorde nytta si
denne gongen ogsa.
(Foto: Halgeir Brudeseth)

Drivinga i gang i
Oksendalstunnelen

Ordfarer Knut Bere i Volda fyrer av den siste

salva i Voldshammartunnelen. (Foto: More)

I midten av forrige maned star
tet drivinga av Oksendals-
tunnelen pa riksveg 62. Det var
tirsdag 19. august at start-
skuddet smalt. Skuddet, som
var den forste salva pa
forskjaeringa, markerte samti
dig anleggsstarten. Den omiag
6 OQO meter lange
0ksendalstunnelen til 200 milli
oner kroner vil ellimlnere et ay
de vanskellgste partiene pa
riksvegen nar tunnelen star fer-
diig i ar 2©i1. Drivelagene, eft
fra More og Romsdal og to fra
Sogn og Fjordane med rigg f ra
naibofyllket, regner med a ha
drevet 100 meter tuninel innen
arsskiftet. (Foto; Wiggo Kanck)
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Jubilanter i Norsk

Arbeidsmannsforbund
- 25 ars medlemsskap -

Ingvar Rodal, Molde Magnar Beinset,
Midsund

Arild Harry Tveter,
Skodje

St0peleder ku rs
Varen 1997 arranger-
te Veglaboratoriet i
samarbeid med LBA

stopelederkurs for
ansatte i Statens veg-
vesen. Det var til

sammen 190 delta-

kere fra alle fylkene.
Stopeiederne bar et-
ter gjennomfort
kurs eg godkjent
eksamen oppnadd
kompetanse til a
lede betongarbeider
for konstruksjoner som
bygges etter kravene til
«Utvidet kontroll» i

Norsk Standard 3420

«Beskrivelsestekster for

bygg og anlegg» kapit-
tel L. Ved Statens veg-

vesen More og Romsdal
er na 20 ansatte pa bru/
kaiseksjonen ved pro-
duksjonsavdelinga og 3
ansatte ved bru-og ferjekaisek-
sjonen ved utbyggingsavdelinga

-Mlg

Konlro

Kompe

IBA
Kompetansebevis Belong

984eir^brudeseto
Har kompeian.se som angittp^bak

' henhold til krav i Nslo42

O.sio/dato 1
ragsjbf

Godkjenningen gjelcler fplgende funksjoner

V kortei

llklasse Arbetdsleder Siopcleder

Utvidet kontroll X X

Normal kontroll X X

tanse er giu pS bakgrunn av dokumentert kombinasjon
I Xning, erfaring og tilleggskurs der ek.samett er vnrder,

av LBA som bestatt.

Landsforeningen for bygg og anlegg
Pb. 128. Biindem. 0314 Oslo • Til. 22 96 5S 00

godkjente som stopeledere.
(Jorn Arve Hasselo)

Pensjonistar i 1997

Nils O. Bersas, Molde

Asbjorn Martin Dyrii, Flemma
Jan Fjellanger, Stranda
Oddvin Haukeberg, Skodje
Arne Holm, Andalsnes

Per Korsbrekke, Molde

Kjell Loen, Molde
Johan Dagfinn Nybo, Nerlandsoy
Einar Nygard, Eidsa
Ole Martin Naas, Eide
Magne Punnerud, Gjemnes
Per Norvald Raestad, Midsund

Jostein Sandnes, Afarnes

Svanhild Seljebotn, Alesund
Magnar Skrede, Alesund
Robert Strommen, Skodje
Magnar Johan Toven, Eidsvag
Bjorn Wivestad, Molde
Per Akernes, Fiskarstrand
Petter Aarset, Skodje

Slutta i 1997

Frank Dyrhaug, overingenior
Bodil Kaurin, fullmektig
Joachim Vangen Meisal, laerling
Knut Onipede, avdelingsingenior
Rune Oshaug, laerling
Kjell Arne Sagli, oppsynsmann
Alf Idar Smage, overingenior
Mona Vestnes, fullmektig
Einar Vie, kontrollingenior
Sverre Ytterstad, inspektor

Begynt i 1997
Inger Lise Andersen, praktikant
Leif Terje Andersen, fagarbeidar
Kristine Bjorndal, forstekonsulent
Odd Mareno Baeverfjord,

oppsynsmann

Else Karin Eide, konsulent

Svein Gunder Gammelsaeter,
laerling

Tommy Gronseth, teiknar
Mikael Jorgensen, laerling
Runar Inge Larsen, distriktsleiar
Wenche Koppen Nilsen,

reinhaldsbetjent
John Inge Nustad, fagarbeidar
Andre Asle Rovde, laerling
Frank Sandvik, inspektor
lurid Solheim, avdelingsingenior
Arne Ola Stavseng,

avdelingsingenior
Roald Sora, inspektor
Vigdis Sovik, fullmektig
Harald Thoresen, inspektor
Terje Overas, oppsynsmann
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Returadresse; Tr

Statens vegvesen
More og Romsdal
Fylkeshuset
6400 Molde


